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Tijdens het middagprogramma geven tal van sprekers, die op de 
een of andere manier bij het duale project betrokken zijn, een 
voordracht. Daarnaast vindt ook de ondertekening plaats van de 
intentieverklaring tussen de vier betrokken partijen; de Stichting 
Vakopleidingen Gezondheidstechnische Beroepen (SVGB), Fontys 
Hogeschool Werktuigbouwkunde, Nederlandse Vereniging van 
Orthopedische Schoentechniek (NVOS) en Orthobanda. Deze 
intentieverklaring heeft tot doel om een aantal zaken nu eens vast 
te leggen op papier die in de praktijk van de laatste jaren eigenlijk 
al gebeuren en vanzelfsprekend lijken. Met de intentieverklaring 
willen de partijen uiting geven aan het feit dat er in de praktijk al 
meer gedaan wordt dan alleen bij elkaar in de keuken kijken. 

Duale opleiding
De duale opleiding is, net als indertijd de voltijdsopleiding, ontstaan 
uit de behoefte en de vraag die er lag in de branche en verwoord 
is door de brancheorganisaties. Was bij de voltijdsopleiding 
orthobanda de initiator, voor de duale opleiding is dit de NVOS met 
als grote support de OFOM, het ontwikkelingsfonds orthopedisch 
maatschoeisel.
Bij de ontwikkelingen voor de duale opleiding hebben we in de 
directe onderwijspraktijk zeer te maken met de ontwikkelingen 
zoals deze momenteel in onderwijsland en dus ook bij Fontys 
gaande zijn. We hebben dus te maken met het Bachelor Master 
systeem dat door middel van de Bologna verklaring van kracht 
is geworden in heel Europa. Binnen de Bachelor opleidingen 
hebben we te maken met de invoering Major – Minor (zeg maar 
hoofd en bijstudies). En wordt ook de manier van tentamineren 
onder handen genomen. Was tot voor kort het schriftelijk 
examen een groot goed, we zien nu dat bewijzen van kennis 
kunde en bekwaamheid en houding, verwoord in competenties 
en vastgelegd in een portfolio, bewezen moeten worden door 
middel van assessments. Een dergelijk assessment is dan ook het 
intake-assessment geweest waar de huidig eerste groep duale 
studenten mee te maken heeft gehad. Dit assessment is wederom 
een voorbeeld van integratie beroepspraktijk en onderwijs 
beroepskolom. De assessments zijn afgenomen door assessoren, 
hiervoor apart getraind en samengesteld uit de vier partijen zoals 
deze al eerder genoemd werden. 

Voordrachten
Namens de beide brancheverenigingen Orthobanda en NVOS 
richtte de voorzitter Piet de Ruiter zich tot de toehoorders en 
benadrukte hoe door alle wijzigingen binnen de zorg (het nieuwe 
zorgstelsel, deregulering, mededingingswetgeving en optreden 
NMA, maar vooral de concurrentie tussen zorgverzekeraars) 
de positie van de leveranciers verandert. De bedrijven dienen 
meer als individuele ondernemers worden gezien waardoor 

ook de branchevereniging zich anders moet ontplooien. Meer 
informatie over de ‘beleidsomgeving’ van de branche. Opleiding 
en kennisontwikkeling waaronder ook valt onderzoek en innovatie 
speelt daarin een belangrijke rol.
Dit belang werd ook onderstreept in de speech van de heer Jan 
Bredie, als voorzitter van de OFOM ook nauw betrokken bij de 
totstandkoming van deze duale HBOT variant. Hij benadrukte nog 
dat dit het grootste project is in de geschiedenis van de OFOM.
  
Met de Cure Care Curve illustreert de heer M.A Waleson, Directeur 
Fontys Hogeschool Werktuigbouwkunde in zijn presentatie heel 
duidelijk de huidige ontwikkeling binnen de zorg.

Start HBOT-duaal
en ondertekening van de intentieverklaring

De brancheverenigingen NVOS en Orthobanda zijn op 12 september 2005 officiële gestart met 
de Duale opleidingsvariant van de Hogere Beroepsopleiding Orthopedische Technologie (HBOT).  
De voltijdsvariant van HBOT loopt al vanaf augustus 2001 bij Fontys Hogeschool Werktuigbouw-
kunde waar de HBOT onderdeel van is. In de toekomst start de specialisatie richting orthopedi-
sche schoentechnologie. 

Claudia Beers

In het traject van diagnose 
en zorg ligt van oorsprong 
het ‘genezen’ op universitair 
niveau, de medisch specialist. 
Dat brengt hoge kosten met 
zich mee. Zie de bovenste curve. 
Verschuiving van het herstel 
binnen de fase van diagnose 
en zorg verbreedt de kolom van 
HBO en verlaagt de kosten, 
zie de gestippelde curve. 

Dr. Harmen van der Linden, Revalidatie Arts staat in zijn 
presentatie stil bij de ‘Rol en invloed van de medische tak in de 
Orthopedische Technologie’.
De heer Jan Schippers, algemeen directeur SVGB, benadrukt de 
goede samenwerking tussen MBO en HBO in het voortraject 
alsmede de gevestigde samenwerking voor het heden en de 
toekomst. 
Ron Schiedon, lid stuurgroep duaal opleiding OT, sluit af met een 
levendige presentatie over ‘Praktijk en ervaringsverhalen’.
Een afsluitende borrel geeft totaal ruim zestig toehoorders nog even 
de gelegenheid samen na te praten en zelfs al de ervaringen van de 
eerste studiedag te delen.

V.l.n.r.: de heren 
Waleson (Fontys), 
Vissers (SVGB) 
en De Ruiter 
(NVOS/Orthobanda) 
ondertekenen de 
intentieverklaring om 
nog intensiever samen 
te gaan werken op het 
gebied van opleiding 
en onderwijs.
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